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§ 12   Upphandling av larmmottagningssystem för 
Stockholms Trygghetsjour 

Dnr 2.3.3-192/2019  

                   Äldrenämndens beslut 

                   Äldrenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag  

                   att genomföra en upphandling av  

                   larmmottagningsprogram. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-03-07. 

 

Avdelningen Stockholms Trygghetsjour avropade 2017 separat 

larmmottagning och utbruten larmmottagning från 

stadsledningskontorets (SLK) Kommentus ramavtal ”Trygghetslarm 

och larmmottagning 2015” med företaget Tunstall. Nuvarande avtal 

upphör 2020-08-31 och ett nytt larmmottagningsprogram behöver 

därmed upphandlas.   

 

Med larmmottagningsprogram avses den programvara till dator som 

är nödvändig att registrera trygghetslarm, besvara larmanrop, 

inspelning, samt registrering (logg) av alla teknikfunktioner för 

trygghetslarm. Utöver detta ska programvaran vara anpassad för ny 

teknik såsom sensorer och andra larmlösningar som är under 

utveckling.  

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt 

uttalande med instämmande av ledamoten Kerstin Thelander  

m.fl. (V). 

 

Beslutsgång 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) finner att det finns ett 

förslag till beslut och det är förvaltningens förslag till beslut och att 

nämnden beslöt enhälligt enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (S) och (V): 

”I stadens program för upphandling och inköp slås fast att stadens 

leverantörer inte ska få konkurrensfördelar genom att erbjuda sina 
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anställda bristande anställningsvillkor. I de fall stadens leverantörer 

inte är kollektivavtalsanslutna ska leverantörerna iaktta särskilda 

arbets- och anställningsvillkor avseende exempelvis lön, semester, 

arbetstid och tjänstepension gentemot sina arbetstagare. 

  

Med anledning av den nu aktuella upphandlingen och att den 

blågröna majoriteten beslutat att staden ska uppdatera stadens 

program för upphandling och inköp vill vi betona vikten av att lön, 

semester, arbetstid och tjänstepension i nivå med kollektivavtal 

alltjämt ska vara en utgångspunkt i förfrågningsunderlag i alla 

stadens upphandlingar. 

  

Bra arbetsvillkor skapar också förutsättningar för bra kvalitet på de 

tjänster staden upphandlar. Detta är inte minst viktigt när det gäller 

våra äldre.” 
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§ 13   Redovisning av stimulansmedel för ökad 
bemanning inom äldreomsorgen 2018  

Dnr 3.4-42/2018 

 

                     Äldrenämndens beslut                       

Äldrenämnden godkänner förvaltningens redovisning 

av stimulansmedel för ökad bemanning under 2018. 

  

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2019-02-28. 

 

År 2015 beslutade regeringen om en satsning på ökad bemanning 

inom äldreomsorgen under åren 2015 – 2018.  

Enligt Socialstyrelsens anvisningar ska kommunerna årligen 

återrapportera till Socialstyrelsen hur stimulansmedlen har använts. 

Stimulansmedel som inte förbrukats inom angiven tid, eller som 

inte använts enligt villkoren, ska återbetalas.  

 

I Stockholms stad har äldrenämnden haft uppdraget att administrera 

och fördela stimulansmedlen till stadens verksamheter inom 

äldreomsorg, oavsett regiform. År 2018 tilldelades Stockholms stad 

152,8 mnkr som fördelades till 233 verksamheter.  

Av redovisningar från dessa verksamheter framgår hur mycket av 

de beviljade medlen som förbrukats, vilka personalutökningar som 

gjorts samt vilka effekter dessa utökningar haft för verksamheten. 

Redovisningarna har sammanställts av äldreförvaltningen och 

redovisats till Socialstyrelsen. 

 

Äldreförvaltningen konstaterar att med stöd av stimulansmedlen har 

ett stort antal kvalitetshöjande satsningar genomförts i 

äldreomsorgens verksamheter. I flera fall kommer dessa satsningar 

att ge långsiktiga effekter efter att den statliga satsningen upphör. 

Förvaltningen konstaterar dock att det också finns negativa 

konsekvenser av tidsbegränsade satsningar med riktade 

stimulansmedel, t.ex. i form av omfattande administration och ökad 

andel visstidsanställningar. 

 

Yrkanden  

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) yrkar bifall till 

förvaltningen förslag till beslut med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare. 

  

 


